
 

 

 

 

 

 

 

 

Referat 

 

Møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsen 1 

Mødedato Mødested  Mødetidspunkt 

09.08.2017 Gl. Kongevej 3, 6070 Christiansfeld 

  

17.30-20.00 

Deltagere: 

 

Hans Nissen Rosenberg, Mette Skovsende Jensen, Kim Hede, Sussanne Jakob-

sen, Hanne Holgaard, Elevrådet deltager ikke (er ikke valgt endnu), Poul Frem-

melev, Lars B. Petersen, Dorte Tonnesen. 

Afbud: Anita Pedersen, Kristen Gubi Glintborg, Charlotte Rønde Andersen 

Tina Hjorth Nissen 

Bemærkninger 

 

 

 

(Ved de enkelte punkter er anført A, B, C eller en kombination heraf. Det 

indikerer hvad der skal ske under punktet: A betyder beslutning, B bety-

der drøftelse og C betyder orientering.) 

 

Ordstyrer: Kim Hede. 

 

Godkendelse af referat. 

Godkendt 

 

1. Godkendelse af dagsorden (A) 

Her gives plads til evt. akutte punkter. 

 

2. Siden sidst (C) 5 min. 

 Skoleåret 16-17 blev afsluttet på traditionel vis. I ugen inden sommerferi-

en blev der flyttet klasser, så de var klar til skolestart. 

 

 Skolen afholdte afskedsreception for Anne Else Højgaard Jensen, Karen 

Winther og Marianne Smits. 

 

Christiansfeld Skole 

 

Dato 09.08.2017 

Udsendt af Dorte Tonnesen 

 

 

 

 

 

 



 

  Side 2 

 

 

 

 

 Der er indskrevet 15 nye elever til skolestart. 

 

 Vores nyansatte lærere har fået en god start. Der var to opsigelser inden 

sommerferien, en pædagog og en lærer, stillingsopslag herfor er udsendt. 

 

3. Nyt fra elevrådet (C) 10 min.           

Elevrepræsentanter beretter om elevrådets aktiviteter og ønsker.  

  

4. Nyt fra SFO (C) 5 min 

 Pr. 1. oktober forventes det, at der er ansat en ny pædagog. 

Børnetallet i sommerferien har stemt overens med tilmeldte børn. Der har 

været forskellige aktiviteter tilbudt, bl.a. ture ud af huset. 

 

Spørgsmål fra bestyrelsesmedlem til SFO i sommerferien:  

Kan der gives bedre information til forældre? Der har været et konkret 

tilfælde, hvor ikke alle har modtaget besked. Svar: Man er klar over fej-

len, og proceduren for information gås derfor igennem. Udgangspunktet 

har været, at der kun skulle gives informationer til de forældre, hvis børn 

var tilmeldt aktiviteten.  

  

 I dette halvår opstarter to af pædagogerne efteruddannelse, dette bevirker 

at der er dage hvor de er fraværende. 

 

 

5. Skolebestyrelsens evaluering af sommerens hærværk i Christiansfeld og 

hvilke muligheder vi har fremadrettet. Skoleleder refererede fra ekstraor-

dinært afholdt SSP møde d. 7. august. 

 Internt punkt. 

 

6. Gennemgang af skolen økonomi vedr. undervisningsmidler og hvad vi 

bruger vore penge til. Spørgsmålet er stillet af en lærer på skolen, der øn-

sker skolebestyrelsens viden om fordelingen. 

 Tildelingen pr. elev er ens for alle skoler. Budgettet for, hvordan pengene 

fordeles mellem fagene blev gennemgået.  

 

7. Hvad skal SKB medlemmer oplyse om på forældremøderne? – der er 10 

min til rådighed – Antimobbestrategi – SKB – valg til foråret osv. 

 Kim Hede har lavet en dagsorden til forældremøderne, som tilrettes og 

udsendes. 

 

8. Plan for skolebestyrelsesmedlemmers deltagelse i forældremøder. V/KH 

 Fordelingen af skolebestyrelsesmedlemmer til de enkelte forældremøder 

er udsendt. 

 

9. Ungdomsskolen tilbyder at afholde skolefest for 7.-9. klasse. Hvilke betin-

gelser skal være opfyldt? 

 Arrangementet bør kaldes en ”Ungdomsfest” i samarbejde mellem ung-

domsskolen og Christiansfeld Skole. 



 

  Side 3 

 

 

 

Arrangementet skal foregå i gymnastiksalene og i ungdomsskolens loka-

ler.  

Der skal være deltagelse af skolebestyrelsens medlemmer. 

 

 

 

10. Kort gennemgang af skoleårets arrangementer og indsatser. Her tænkes 

på emnedage, fagdage, motionsdage, Læringsledelse, skolefester, osv. 

Vi har i dette kalenderår 5 fagdage: 

 13.10.2017 PALS og motionsdag  

 20.11.2017 Red barnet dag 

 21.03.2017 Innovations- og designdag, hvor der er åbent for forældre fra 

kl. 15.00 – 17.00 

 21.12.2017 Juleafslutning, dagen slutter 13.45 

 29.06.2017 Sommerferieafslutning. Dagen slutter kl. 13.45 

 

Derudover har vi andre særlige dage: 

 07.11.2017 Afholder vi ”Åben Skole Dag”, skolen er åben for besøg de 

første 4. lektioner 

 23.03.2017 Rynkebyløbet, dagen slutter kl. 13.45  

 

Skolens indsatser dette skoleår:  

 Læringsledelse: Vi har valgt ”Motivation og mestring” og modulerne lig-

ger fra december til april 

 Fagudvalgsmøder. Er et nyt tiltag, hvor formålet er udvikling og videns-

deling i fagene matematik, dansk, naturfag, kulturfag og sprogfagene 

 Der afholdes løbende team og afdelingsmøder, som alle er kalenderlagte. 

 

Forslag: Til Red barnet dagen – kunne skolen arbejde med vores nye antimobbe-

strategi 

 

11. Hvilke større emner ønsker skolebestyrelsen behandlet i 2017-18? Udar-

bejdelse af årshjul. 

 SFO: 

SFO’en vil i løbet af efteråret udarbejde nye pædagogiske handleplaner/ 

årshjul for SFO’ens arbejde. Skolebestyrelsens medlemmer inviteres til at 

deltage i dette arbejde. Alle medlemmer, der ønsker at deltage, kan give 

en tilbagemelding til Lars om dette. 

 Skolebestyrelsen arbejder med resultaterne fra T2 i forhold til T1. Resul-

taterne for læringsledelsesmålingerne ligger i januar. 

 Revurdering af retningslinjer for skolerejser ift. tidspunktet i løbet af året. 

Evt. løbende gennemgang af retningslinjerne. 

 Opfølgning på antimobbestrategien.  

 Brug af foreningslivet.  

 Skolebestyrelsens udarbejder kommunikationsvej for forældrehenvende-

ler. 

 

12. Evt. 



 

  Side 4 

 

 

 

Vores 5.B er blevet adoptionsklasse for Aller Aqua. Forløbet varer mens elever-

ne går i 5. og 6. klasse. Aller Aqua ønsker, at følge eleverne helt til 9. klasse, vi 

arbejder derfor på en løsning, i forhold til vores klassedannelser på 7. årgang.  

 

Der arbejdes på flere samarbejdsaftaler mellem virksomheder og skolens klasser. 

 

Kolding Orienteringsklub har lavet poster og kort herfor, i skolens nærområde. 

Det forventes at eleverne kan komme ud og afprøve det om en måneds tid. 

  

 

 

Vi er blevet kontaktet af Sjølund- Hejls Skole om, at afholde et fælles Skole-

bestyrelsesmøde. Dette blev drøftet i efteråret 2016, hvor vi blev enige om, 

at det var et godt tiltag ift. et fælles samarbejde mellem vores to skoler. 

Mødet kan være den 5. december 2017. 


